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Van de redactie 
 

  
 
door Gerrit Schinkel 
 
 
Ook in 2023 is Gouds Rood weer van de partij. Nieuw is dat het 
ledenmagazine niet meer op papier verschijnt, maar alleen digitaal op de 
website. 
 
In de eerste editie van 2023 heeft voorzitter Bram van Welie het over de 
linkse samenwerking. Verder treft u een aantal terugblikken aan van twee 
politieke cafés en het partijcongres van 4 februari jl. Hans du Pré en Anita 
Engbers schrijven over de intieme vaarroute van Gouda.  
 
Centraal tijdens de Algemene Leden Vergadering van 23 maart a.s. staat 
de discussie over de ‘verkering’ van de PvdA met GroenLinks; hoe moet 
deze samenwerking gaan.   
 
Ik hoop u te zien op de ALV van 23 maart a.s.  
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Van de voorzitter 
 

  
 
Door Bram van Welie 
 
‘Erst kommt das Fressen, dann kommt die Moral’, zei Bertolt Brecht. De 
politiek geëngageerde Duitse schrijver schreef dit in 1928, op het moment 
dat Duitsland op apegapen lag net voor de bloeitijd van het nationaal-
socialisme. Het bleken geen loze woorden. Een duister en vernietigend 
wereldbeeld omlijst met valse houvast kreeg in tijden van bittere armoede 
de geest. Een decennium later viel Hitler Polen binnen. De rest is 
geschiedenis.  
 
De vraag is wat we bijna een eeuw later van die geschiedenis hebben 
geleerd. Je zou kunnen zeggen dat het maken van een vergelijking tussen 
ons heden en dat verleden in allerlei opzichten ongepast is, maar zijn er 
hier en daar geen rode draden te ontwaren? Draden die we kunnen 
oppakken. Lessen waarvan we kunnen leren. 
 
Je hoeft niet alleen de kranten en het onlangs verschenen rapport 
(eigentijdse ongelijkheid) van het Sociaal Cultureel Planbureau te lezen 
om te zien dat de kloof tussen hooplozen en hoopvollen (een term in het 
leven geroepen door Tim ’s Jongers, directeur van Wiardi Beckman 
Stichting) inmiddels ook in ons eigen land zo diep en breed is geworden 
dat beide kanten elkaar uit het oog dreigen te verliezen. De 
spreekwoordelijke donkere wolken van een uit het lood geslagen klimaat, 
ontwrichtende geopolitiek, massamigratie en de vele andere complexe 
vraagstukken die ons omringen maakt het zicht van beide kanten van de 
kloof op elkaars zorgen en belangen er niet makkelijker op. Daar het 
beleid grotendeels tot stand komt aan de hoopvollere zijde van de 
groeiende koof, hoef je geen professor in de sociologie te zijn om te 
snappen dat een groeiend deel van de hooploze menigte zich ongezien 
en ongehoord voelt. En als begrip voor en zicht op elkaar mistiger wordt, 
ligt het cynisme steeds meer op de loer.    
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In mijn vorige voorwoord schreef ik over de linkse lente die lonkte. Want, 
zo was de redenering, juist nu – in de cocktail van crises en een 
toenemende mate van ongelijkheid en ontevredenheid – bieden de 
sociaaldemocratische beginselen van solidariteit, compassie en 
bestaanszekerheid hoop. En toch lukt het ons maar moeizaam er 
electoraal flink garen bij te spinnen. Ons verhaal overbrugt de kloof, en 
overwint het cynisme vooralsnog onvoldoende. Hoe krijgen we dat wel 
voor elkaar? Hoe bieden we hoop aan zij die de hoop zijn verloren? Is dat 
niet onze grootste opdracht en tegelijkertijd onze grootste uitdaging? Is 
het mogelijk al die complexe problemen die voor ons liggen het hoofd te 
bieden zonder een breed draagvlak voor de aanpak daarvan? Kunnen wij 
als partij het nodige beleid gaan vormgeven en uitvoeren zonder sterk in 
verbinding te staan met alle lagen uit de samenleving? Ik denk het niet. En 
tegelijkertijd zie ik ook dat het knap ingewikkeld is die brede volkspartij 
nog te kunnen zijn.  
 
Op de ALV van 23 maart gaan we met elkaar in gesprek over de toekomst 
van onze partij en in hoeverre we daarin met Groen Links moeten, kunnen 
en willen optrekken. Onze partijleden hebben op het laatste congres de 
weg verder vrijgemaakt voor hechtere verkering met Groen Links, en een 
huwelijk (onder welke voorwaarden dan ook) wordt niet uitgesloten. Er is 
van alles voor te zeggen.  
Op veel gebieden vinden we elkaar op inhoud en samen kunnen we in het 
huidige politieke klimaat ook een stevigere linker vuist maken. En Rutte is 
een tik in het gezicht met die linker hartelijk gegund. Maar, dichten we er 
ook automatisch de kloof mee? Worden we hiermee weer de volkspartij 
van weleer? Of jagen we juist de minder hoopvollen hiermee nog verder 
van ons af? Het zijn vragen waar we een antwoord op zullen moeten 
formuleren dat hoop biedt voor onze partij en voor onze samenleving. Stof 
tot nadenken dus. Ook op ons bescheiden Goudse niveau (onder NAP). 
Laat je stem horen, en laat je verrijken door de stem van de ander. Kom 
naar de ALV op 23 maart aanstaande.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Bram van Welie 
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Uitnodiging ALV dd. 23 maart 2023 
 

  
 
Datum 

 
maandag 23 maart 2023  

Plaats Buurthuis De Speelwinkel   
Tijd Vanaf 20.00 uur 
 

 
AGENDA 

 
 
1. Opening en mededelingen 

  
2. Jaarrekening 

 
3. Vanuit de fractie en het college van B&W 

 
4. Discussie: zou de verkering met GroenLinks in de visie van de Goudse 

PvdA-ers mogen uitmonden in een huwelijk? De discussie zal worden 
geleid door Bea Marsman 

 
5. Eventueel (als de tijd het toelaat): korte op- en aanmerkingen op de 

uitslag van de verkiezingen voor Provinciale Staten (Eerste Kamer) en 
de Waterschappen. 

 
6. Sluiting en borrel 
 
 
Gezien de politieke actualiteit denken wij dat er sprake is van een 
interessante agenda. We hopen dan ook op een grote opkomst. 

 

Peter van Diesen - secretaris 
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Partijcongres dd. 4 februari 2023 

  
 
Door Peter van Diesen  
 

Op 4 februari jongstleden heeft een aantal leden van de 
Afdeling Gouda het partijcongres van de PvdA bijgewoond. 
Hieronder volgt een impressie van die zaterdag.  
 
Het begon allemaal op een overvol treinstation. De treinen puilden 
bijna uit omdat de congressen van PvdA en GroenLinks op dezelfde 
locatie en hetzelfde moment werden gehouden. Bovendien vond in 
Heerenveen het Nederlands Schaatskampioenschap afstanden 
plaats. En als er dan ook nog een trein uitvalt, kan men zich voor-
stellen hoe groot de eenheid binnen de overgebleven cabines was.  
 
Buiten de hal in Den Bosch waar de twee congressen zich afspeel-
den, was een demonstratie van ontevreden boeren georganiseerd. 
Eén trekker, wat hooibalen, omgekeerde vlaggen en een spreker 
die ongefundeerde teksten presenteerde. Gelukkig liet niemand zich 
provoceren en de politie had geen moeite de orde te handhaven.  
De twee congressen vonden in aangrenzende hallen plaats. Op het 
middenterrein hadden allerlei belangengroeperingen standjes 
opgesteld, zoals de Wiardi Beckman Stichting, Kick Out Zwarte Piet, 
de JS en Socialisme en Democratie. De deelnemers konden dus 
heen en weer lopen tussen beide congressen en de informatie-
markt, een gelegenheid waarvan frequent gebruik gemaakt werd. 
Het congres van GL was, naar het zich laat aanzien, drukker 
bezocht dan dat van de PvdA. Bovendien bestond de indruk dat het 
publiek van GL wat jonger was. Vermeldenswaard was ook dat de 
GL-leden op bioscoopstoelen zaten, terwijl de PvdA-ers het 
moesten doen met losse kuipstoeltjes. 
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Een memorabel moment vond plaats toen de PvdA-kandidatenlijst 
voor de Eerste Kamer werd gepresenteerd. De voorzitter van de 
selectiecommissie, Job Cohen, weigerde de voordracht te verdedi-
gen, omdat het partijbestuur twee zittende Eerste Kamerleden 
substantieel lager had geplaatst dan de commissie. Een latere 
interventie van Cohen, dat hij “het woord fusie de komende vijf jaar 
niet wil horen”, doet vermoeden dat de frictie verband hield met het 
voornemen tot integratie met GL. Het congres stemde echter met 
grote meerderheid in met de nominatie van het partijbestuur. 
Indrukwekkend was de speech van de fractievoorzitter in de Eerste 
Kamer, Mei Li Vos, die opriep tot  samenwerking op links om de 
ongewenste gevolgen van jarenlang neoliberaal beleid te pareren.  
 
Vervolgens was het tijd voor de lunch. In de congresbundel was, om 
niet voor iedereen begrijpelijke reden, een verbod uitgesproken om 
eigen voedingsmiddelen mee te nemen; de enige mogelijkheid om 
de lunch te gebruiken vormde de aanschaf van een vaststaand (en 
overigens zeer smakelijk) lunchpakket voor de niet al te proletari-
sche prijs van 10 Euro. Gelukkig werd het verbod op grote schaal 
ontdoken.  
 
Tijdens en na de lunch werd een aantal workshops en inspiratie-
sessies gegeven. Vooral het gesprek over de Vierde Feministische 
Golf maakte diepe indruk en onderstreepte dat de strijd voor 
gelijkheid vele aspecten kent en nog altijd niet gestreden is.  
 
Na de pauze werd een groot aantal moties behandeld over vele 
onderwerpen. De rode (!) draad was echter dat het congres 
(inclusief de leden die vanuit huis of andere locaties stemden) de 
mogelijkheden voor praktische samenwerking met GL bestendigde 
en verbreedde. Een grote meerderheid van de partij blijkt enthou-
siast over samenwerking, al was er ook sprake van enig voorbe-
houd bij verdere integratie.  
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Het congres werd afgesloten door speeches van achtereenvolgens 
Esther-Mirjam Sent, Attje Kuiken en (jawel!) Jesse Klaver, 
gelardeerd met een korte conference door Dolf Jansen. Allen 
benadrukten zij dat we in een cruciale tijd leven. Dat het van groot 
maatschappelijk belang is dat alle progressieve krachten de handen 
ineenslaan om de gevolgen van meer dan tien jaar neoliberaal 
beleid om te buigen. Dat veel mensen, vooral de zwakkeren in de 
samenleving, afhankelijk zijn van onze solidariteit om het hoofd 
boven water te houden, terwijl multinationals en grote bedrijven 
miljardenwinsten maken. In de woorden van Attje Kuiken: “Als eerlijk 
delen je angst inboezemt, dan ben je het oog voor de samenleving 
volledig kwijt”.  
 
Het was een congres met twee gezichten. Enerzijds was er 
onzekerheid over de toekomst van onze partij en voor de Neder-
landse samenleving. Maar anderzijds overheerste toch ook het 
optimisme. Met vereende krachten kunnen we de maatschappelijke 
uitdagingen het hoofd bieden en kunnen we ons land sterker, 
mooier en coherenter maken. Maar dat vereist inzet van alle 
progressieve krachten, niet alleen bij de komende verkiezingen, 
maar ook de komende jaren. 
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Terugblik politiek café “betaalbaar en 
klimaatbestendig wonen voor iedereen 

  
 
Door Remco Belonje  
 
Donderdagavond 23 februari was een breed gezelschap te gast in de 
Agnietenkapel in Gouda. Experts en politici van de Partij van de 
Arbeid gingen in gesprek met leden en andere gasten over het thema 
“betaalbaar en klimaatbestendig wonen voor iedereen”.” 
 
Richard Koek en Anne Koning, respectievelijk #8 en #1 op de kieslijst voor 
de provinciale statenverkiezingen, vertelden over het belang van stemmen 
op de PvdA op 15 maart. Door één keer te gaan stemmen kan je zorgen 
voor sociaal en groen beleid in de provincie, de waterschappen én in de 
Eerste Kamer. Anne Koning vertelde over wat zij als gedeputeerde bereikt 
heeft, zoals gemeenten meer mogelijkheden geven voor het bouwen van 
woningen. 
 
Remco Belonje, burgerraadslid voor de PvdA in Gouda, wist als geen 
ander Gouda als inspirerend voorbeeld voor Nederland te promoten. Hij 
vertelde over Westergouwe, een wijk die zowel heel diep gelegen als 
klimaatadaptief is. Hij vertelde over de eeuwenoude binnenstad, die nu 
vergroend en verblauwd wordt om de stad gereed te maken voor de 
klimaatverandering. De Goudse PvdA kreeg vanuit het publiek als 
opdracht mee om de vergunningen voor verduurzaming van gebouwen 
eenvoudiger en goedkoper te maken en de ODMH te temmen hierin. En 
om het voorbeeld te geven om de sterke betegeling van tuinen steviger te 
bestrijden dan met een NK Tegelwippen. Ook vroeg een aanwezige via 
ons burgerraadslid aan onze wethouder hoe meer zekerheid verkregen 
kon worden dat de sociale verhuur door projectontwikkelaars van 
woningen langer geborgd wordt. Verder tipte een lid om ons ook te 
focussen op opslag en transport van duurzame energie.  
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Natuurontwikkelaar Gerard Litjens sprak over het herstellen van het Zuid-
Hollandse veenweidelandschap om bodemdaling en CO2-uitstoot tegen te 
gaan. Verder vertelde Arjen Hazelebach, #2 op de kandidatenlijst voor het 
Hoogheemraadschap van Schieland en de Krimpenerwaard, over het 
belang van de waterschappen in de strijd voor verduurzaming en 
klimaatadaptatie. 
 
Al met al was het een avond waarop succesvol het debat aangegaan werd 
en kennis gedeeld werd.  
 
 
De conclusie van de avond? De PvdA is dé partij voor mensen, 
dieren en planten. Zonder sociaal, geen groen! 
 
 

 
 
Lijsttrekker Provinciale Staten Anne Koning aan het woord 
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Veel energie in rood-groene 
samenwerking 

  
 
Door Wim Sonnemans en Frank van der Knaap  
 
 
Op verzoek van het afdelingsbestuur hebben we een politiek café 
over energietransitie en energiearmoede georganiseerd. Of beter 
gezegd: een politiek café én een politiek debat. En nóg een. Want als 
snel merkten we dat er veel over dit onderwerp is te vertellen.  
 
Het onderwerp van de energietransitie en -armoede leent zich uitstekend 
voor een inhoudelijke krachtenbundeling op links. We hebben de 
samenwerking gezocht en gevonden met GroenLinks. Met een krachtig 
team, bestaande uit Rolf van der Mije, Marco van de Ven en Michel 
Vermeij van GroenLinks en Patrick Verhoeven, Remco Belonje, Wim 
Sonnemans en Frank van der Knaap van de Partij van de Arbeid. Vanuit 
Frank’s pleisterplaats hebben we telkens in een gezellige sfeer onze 
plannen gesmeed. Het werd zelfs een drieluik: eerst een kleinschalig 
politiek café voor alleen de leden van GL en de PvdA, waarbij kennis-
making en gezelligheid voorop staan. Daarna een groot politiek debat 
Pompen of Verzuipen deel I: een eerlijke energietransitie. En tenslotte 
Pompen of Verzuipen deel II met als thema ‘water’, met het oog op de 
Waterschapsverkiezingen. De gemeente heeft de organisatie van ons 
overgenomen, omdat zij er een regionaal lijsttrekkersdebat van wilden 
maken, gericht op de provincie. Geen punt, want ook daarin had energie 
een prominente plek. Maar laten we beginnen bij het begin. 
 
 
Politiek café 
 
Vrijdag 3 februari 2023 is een historische dag in Gouda te noemen met de 
eerste gezamenlijke ledenbijeenkomst van de Goudse partijafdelingen van 
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PvdA en GroenLinks. De timing kon niet beter, want zaterdag 4 februari 
vonden in Den Bosch de landelijke partijcongressen van PvdA en 
GroenLinks plaats in afzonderlijke ruimtes van één gebouw, met een 
gezamenlijke feestelijke afsluiting. 

De zaal van het Nelson 
Mandela Centrum was 
met zo’n 30 bezoekers 
van beide partijen goed 
gevuld. Marco en 
Remco waren het 
organiserend duo van 
dienst.  
 
Teamtafels stonden 
klaar met vier stoelen, 
alsmede 2 rode en 2 
groene kaarten. Zo 
kregen we gemengde 
teams van 2 PvdA- en 2 
GroenLinks-leden die 
ieder een eigen naam 
moesten bedenken voor 
de pubquiz. Dit leverde 
illustere teamnamen op 
zoals “Het zal me 
vegaworst wezen.” 
 
 
 

 
Tussen de spelrondes door was er een debatspel waarbij GroenLinks-
wethouder Michel Klijmij-van der Laan en PvdA-fractievoorzitter Max de 
Groot de degens kruisten over discussie-stellingen rond eerlijke energie-
transitie, die niet per se hun eigen standpunten weergaven.  
 
  
 
 
 

Ruim 30 leden van PvdA en GL aanwezig 
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Max en Michel kruisen in debat de degens 
 
Bijvoorbeeld over voorkeur voor individuele aardgasvrije oplossingen, 
zoals warmtepompen, dan wel voor collectieve oplossingen (beter 
betaalbaar voor burgers met een smallere beurs) zoals warmtenetten. 
Ieder team kreeg ook de opdracht om in een tekening out of the box de 
ideale aanpak van eerlijke energietransitie weer te geven. Dit met 
aandacht voor technische dan wel sociale oplossingen, innovaties en 
nader te onderzoeken onderwerpen.  
 
De pubquiz-vragen werden door Remco en Marco uiterst professioneel 
vertoond op beeldscherm, met daarna de weergave van de juiste 
antwoorden en tussenstanden in samengestelde staafdiagrammen. De 
spelrondes gingen over feiten rond energietransitie, logo’s van 
groeperingen, merken en bedrijven (zoals Gazprom, Hoogovens, 
Extinction Rebellion en Zuid-Hollands Landschap). De laatste punten 
waren te verdienen door het raden van energetisch geladen muziek-
fragmenten met songtitels als Cold as ice en Heath Wave en uitvoerenden 
als Midnight Oil. Winnaar was het team “Jope mag het weten”. 

 



 

15 
 

 

 
Niet alleen politiek-inhoudelijk, maar tevens uit de gezellige onderlinge 
sfeer bleek dat we als PvdA en GroenLinks ook in Gouda steeds meer 
naar elkaar toegroeien. “Smaakt naar meer!” was vlak na afloop een 
opmerking in de Goudse PvdA-appgroep. Maar het zijn natuurlijk vooral 
jullie als Goudse PvdA- (en sommigen ook GroenLinks-)leden die mede 
invulling kunnen geven aan de versterkte samenwerking tussen PvdA en 
GroenLinks! 
 
 
Politiek debat 
 
Na deze fantastische opmaat was het tijd voor het grote politieke debat. 
Op 17 februari werd ‘Pompen of verzuipen: Een Eerlijke Energietransitie’ 
gehouden. Voor het organiseren van het grote politieke debat stonden 
Rolf en Frank aan de lat. Daarbij is Corina Kerkmans (PvdD) aangehaakt. 
De Chocoladefabriek leverde de ruimte en voorzieningen. In de persoon 
van Dieter Möckelmann hadden we een aansprekende en ervaren 
dagvoorzitter.  
Er kwamen ongeveer 60 belangstellenden, een heel mooie opkomst. Van 
de 12 politieke partijen deden er 9 mee. Zeker vertaald naar zetelaantal 
was daarmee de raad bijna voltallig aanwezig. Het format was dat vier 
deskundige inleiders elk op een thema zouden ingaan, vervolgens was 
het woord aan de bezoekers en ten slotte aan het panel van raadsleden. 
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Kees Klomp, lector aan de Hogeschool van Rotterdam, zette uiteen dat de 
samenleving toe is een aan nieuw systeem. Daarvoor gebruikt hij de 
drietrapsraket symptoms, system, stories. We zien de symptomen van 
een te ver doorgeschoten kapitalistisch systeem. Maar voordat het 
onderliggende systeem kan veranderen, moeten we elkaar vertellen over 
onze gedachten en handelingen die dáár weer onder liggen. Want het zijn 
al onze handelingen die bij elkaar opgeteld het systeem maken. 
Ronald Buijsse, voorzitter van de landelijke werkgroep energie en klimaat 
van D66, toonde zich optimistisch over technologische innovaties. Hij 
vertelde over het gebruik van bouwmaterialen waarin veel CO2 
opgeslagen kan worden. Maar als ambassadeur van Lina benutte hij 
natuurlijk de gelegenheid om ook te vertellen over een duurzame auto die 
gemaakt is van linnen en suiker. 
 
Inleider was ook Wim van Beek, wie kent hem niet? Actief bij RTV Gouwe-
stad, actief in het Energienetwerk Gouda en voormalig bestuurslid van de 
GoudApot. En naamgever van de Wim van Beek-prijs, de prijs voor het 
meest inspirerende project van de GoudApot. Wim sprak vooral de politici 
in het panel toe met de boodschap dat ze echt veel meer kunnen en 
moeten doen voor verduurzaming, vergroening en energietransitie. 
 
Frank van der Knaap, door verschillende rekenkameronderzoeken en 
betrokkenheid bij de Energiecoöperatie Gouda goed ingevoerd in het 
onderwerp van deze avond, hield een inleiding op de samenhang tussen 
energiearmoede en uitsluiting van het maatschappelijk debat over 
energietransitie. Zijn betoog was dat veel mensen niet betrokken zijn bij 
de energietransitie, omdat zij geen handelingsopties hebben. Huurders 
kunnen niet hun huis serieus verduurzamen, omdat ze niet de eigenaar 
van de woning zijn. Anderen ontbreekt het aan de financiële middelen. Of 
ze kunnen door laaggeletterdheid niet meedoen met maatschappelijk 
debat of overzien niet het woud aan subsidiemogelijkheden. En de almaar 
groter wordende groep van mensen in energiearmoede (en andere 
vormen van armoede) zijn hierin oververtegenwoordigd. De sleutel om 
deze groep mensen toch bij duurzaamheidsinitiatieven te betrekken, ligt 
vooral bij de gemeente en de woningcorporaties. 
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Frank houdt een inleiding over energiearmoede 
 
Na de inleiders was telkens het woord aan het publiek. Daaronder 
bevonden zich trouwens ook wel de nodige politici, die zich niet onbetuigd 
lieten. Waardevolle bijdragen van het actieve publiek waren talrijk. Zoals 
de opmerking over de rol van de (inmiddels afgeschafte) verhuurders-
heffing, die de woningcorporaties er jarenlang van weerhouden heeft om 
in verduurzaming te investeren. 
 
Daarna waren de fractiewoordvoerders in het panel aan de beurt. 
Natuurlijk hadden de vertegenwoordigers van de organiserende politieke 
partijen zich goed voorbereid.  
 
De PvdA werd vertegen-
woordigd door Remco 
Belonje. Hij speelde met 
verve de ‘jongerenkaart’: 
wij als jongeren hebben het 
grootste belang bij een 
leefbare toekomst.  
 

   Remco in gesprek met dagvoorzitter Dieter 
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Klimaatverandering is al in volle gang, zoals we zien aan onder andere de 
buien in Limburg in 2021 en de overstromingen in Pakistan vorig jaar.  
 
We moeten ons hieraan aanpassen, maar ook ons uiterste best doen om 
zo snel mogelijk onze CO2-uitstoot te verminderen als we willen dat onze 
generatie en die na ons nog in Nederland oud kunnen worden." Ook Rolf 
van der Mije en Corina Kerkmans hadden zich met actuele kennis van 
zaken goed op het debat voorbereid. En Bram Talman (D66) kennen we 
als een wandelende duurzaamheidsencyclopedie. Dat kan helaas niet van 
alle aanwezige politici worden gezegd. Op de terechte vraag uit het 
publiek wat nou precies de plannen voor Gouda zijn, moest toch een 
aantal fractiewoordvoerders toevlucht nemen tot weinig concrete woorden. 
Alsof zij niet recent de TransitieVisie Warmte, de Regionale Energie-
Strategie en het Gouds IsolatieProgramma hebben vastgesteld. Er is dus 
nog wel wat te winnen in de aandacht die duurzaamheid in het algemeen, 
en de energietransitie in het bijzonder, krijgt van de Goudse politiek.  
De hamvraag na zo’n debat is natuurlijk of het iets in beweging heeft 
gezet. Laten we dat hopen. Er werd in ieder geval ook na afloop nog 
stevig verder gediscussieerd over nut en noodzaak van maatregelen in 
het algemeen en in Gouda in het bijzonder.  
 
Enkele dagen na het debat werd Frank, naar aanleiding van zijn opmer-
king dat de gemeente best iets meer kan doen om inwoners bij het 
energiedebat te betrekken, uitgenodigd door de gemeentelijke project-
leider energietransitie om mee te denken over meer effectieve burger-
participatie. De ook aanwezige medewerker communicatie denkt na over 
instrumenten die een grotere kennis bij de raadsleden bevorderen. We 
hopen dat ook deze steentjes bijdragen aan een effectieve(re) 
energietransitie. 
 
 
Lijsttrekkersdebat 
 
En dan de derde van de drieluik: het Midden-Hollands verkiezingsdebat 
van 13 maart in de Chocoladefabriek. Het drukbezochte provinciale 
verkiezingsdebat voor de regio Midden-Holland met 12 (!) partijen stond 
onder leiding van Thomas van Zijl van BNR. In vier rondes met telkens 
drie partijen kwamen de onderwerpen ruimte voor bouwen in het groen, 
landelijk gebied en stikstofreductie, energietransitie en openbaar vervoer 
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ter sprake. GroenLinks werd vertegenwoordigd door gedeputeerde en 
lijstduwer Berend Potjer en de PvdA door Gregor Rensen, nr. 5 op onze 
lijst. Gregor pleitte voor een volwaardig en ook voor lagere inkomens 
betaalbaar openbaar vervoer; investeringen zijn nodig om dit niet verder 
achteruit te laten gaan na het door de coronapandemie sterk verminderde 
gebruik.  

Wat betreft de nodige 
windmolens sparen de 
meeste bezoekers graag 
de natuur van het 
Groene Hart. De Partij 
voor de Dieren kan wel 
leven met windmolens 
aan de randen van het 
Groene Hart, b.v. bij de 
Heinekenfabriek in 
Zoeterwoude. Sommige 
partijen zoals D66 zien 
een oplossing in kern-
energie voor elektrische 
vliegtuigen. Volt – 
voorstander van een 
kerncentrale op de 
Maasvlakte - vindt dat 
we energie moeten te 
besparen door met de 
trein te reizen in plaats 
van te vliegen. 
 

PvdA'er Gregor Rensen in het lijsttrekkersdebat 
 
Voor de meeste aanwezigen stond vooraf al vast op welke partij ze op 15 
maart zouden gaan stemmen. Niettemin was het een levendig debat dat 
zelfs de Volkskrant heeft gehaald, wat hopelijk voldoende energie oplevert 
voor een nieuw provinciebestuur met weer gedeputeerden van PvdA en 
GroenLinks. 
 

 
  

Linksom of linksom, de samenwerking met 
GroenLinks heeft weer veel (rood)groene 
energie opgewekt. Zoals gezegd, “dat 
smaakt naar meer”. 

https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/zuid-hollandse-lijsttrekkers-kruisen-de-degens-in-wegzinkend-gouda-waar-bent-u-dan-eigenlijk-voor~bee744d4/
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Gouda ’s intieme vaarroute gered 

  
 
Door Hans du Pré en Anita Engbers 
 
Gelukkig; Gouda's Intieme Vaarroute, het varen over de kleine 
grachten in de binnenstad, is door de gemeenteraad ‘gered’. Dat de 
gemeenteraadsleden dit jaar een bezoek brachten aan Den Bosch en 
daarbij zagen hoe waardevol het is om in een bootje over de kleine 
grachten van een stad te kunnen varen heeft daar mogelijk bij 
geholpen (zie foto). 
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Het college - ook aanwezig bij dat uitstapje – stelde tot onze verbazing 
onlangs voor om de Intieme Vaarroute af te waarderen tot kano- en 
suproute. Daarmee bespaar je uiteraard op de kosten van de verdere 
aanleg van de Intieme Vaarroute maar je ontneemt Gouda ook de 
mogelijkheid om ooit een rondvaart á la Den Bosch op te kunnen zetten. 
Ook al is er niks mis met kano’s en SUP's (Stand Up Paddling) toch zou 
het erg jammer zijn om te stoppen met de aanleg van de botenroute nu 
die al voor bijna driekwart klaar is.  
In de achterliggende jaren zijn immers 25 van de 35 obstakels geslecht. 
Iedere keer als een brug in de route aan vernieuwing toe is werken 
gemeente, winkeliers (SBG), Wateralliantie en binnenstadsbewoners 
samen om te bezien hoe deze aangepast kan worden. De Intieme 
Vaarroute komt zo stap voor stap tot stand. Inmiddels kan er al gevaren 
worden tot aan ijssalon ‘David’s Gelato’ op de hoek van de Zeugstraat en 
Lange Tiendeweg. 
  
Gelukkig wilde de gemeenteraad vasthouden aan de ambitie en nam het 
volgende geamendeerde raadsbesluit over de Intieme Vaarroute: 
  
De raad van de gemeente Gouda besluit op 8 februari tot het verder 
ontwikkelen van de intieme vaarroute zoals richtinggevend verwoord in 
het rapport Intieme Vaarroute uit 2009, waarbij de KBB-peilscheidingen 
doorvaarbaar worden gemaakt als alle tussenliggende schakels zijn 
opgelost ( conform motie 9 december 2021). Het ontwikkelperspectief 
is 2036 (ambitie om in het gebied Achter de Waag het water weer open 
te maken). Begonnen wordt met het verder ontwikkelen van de intieme 
vaarroute als kano- en suproute, waarbij het uitgangspunt 
een doorvaarthoogte van minimaal 90 cm is zoals verwoord in het 
onderzoek door Waterrecreatie Advies BV 2022. Dit alles in 
samenspraak met belanghebbenden, belangenvertegenwoordigers en 
beheerorganisaties in de stad. 
  
De deskundigheid over water van PvdA-burgerraadslid Remco Belonje, 
die het woord mocht voeren over dit onderwerp, was daarbij een duidelijke 
pré. Met dit besluit kan Gouda weer verder werken aan het Vaarrondje 
Binnenstad over Turfmarkt, Zeugstraat en Achter de Kerk, onderdeel van 
de Intieme Vaarroute. 
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Het varen onder gebouwen door langs Achter De Kerk is een bijzondere 
ervaring. De stad ziet er zo anders uit vanaf het water. Dat moet u een 
keer meemaken. De volgende stap wordt mogelijk het aanpassen van de 
particuliere bruggen over het Lange Zeugwater, de gracht langs de 
Zeugstraat. Daarmee kan ook het aanzicht van het openbaar gebied langs 
de Zeugstraat enorm verbeterd worden, wat hoog nodig is. Zo werken de 
enthousiaste inwoners van Gouda die zich al tientallen jaren inzetten om 
van Gouda weer een Waterstad te maken, gestaag door om het 
vaarrondje rond de Kerk ooit rond te maken.  
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AFDELINGSBESTUUR       
Bram van Welie - voorzitter           
Peter van Diesen - secretaris      
Peter Bos - penningmeester 
Johan Veld - algemeen bestuurslid 
José van Eijkelenburg – algemeen bestuurslid  
Mohammed Mohandis – algemeen bestuurslid 
Josephine Henriques Pombinha – algemeen bestuurslid 
Patrick Verhoeven – algemeen bestuurslid 
       
WETHOUDER 
Rogier Tetteroo        
 
RAADSFRACTIE  
Max de Groot fractievoorzitter 
Rogier Tetteroo 
Sophie Heesen       
Ahmed el Haddaoui      
Aline Tuls burgerraadslid 
Remco Belonje burgerraadslid     
 
WEBMASTER 
Joost van Lier  
 
OVERIGE PVDA-CONTACTPERSONEN IN GOUDA  
vacature  Binnenstad       
Vacature Korte Akkeren/Weidebloemkwartier    
Will Oosterom Gouda-Noord    
Gerrit Schinkel Plaswijck       
Wim Sonnemans Achterwillens      
Cok van de Graaf  Oosterwei      
vacature Kadenbuurt/Kort Haarlem/Stolwijkersluis  
Peter van Diesen Goverwelle         
José van Eijkelenburg Bloemendaal      
 
    
 
Heeft u aanvullingen of wijzigingen? Mail naar: gj.schinkel@planet.nl 


